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WRONKI

ANDRZEJKI z TMZW
w spichlerzu kultury.

gratulacje - wróżby - 
rozmowy -

Prezes Ireneusz Vowie wręczył wszystkim rad
nym z TMZW listy gratulacyjne z okazji wyboru 
do Rady MiG Wronki i Rady Powiatu Szamo
tulskiego, m.in. jedynemu na tym spotkaniu 
Andrzejowi - Jabłońskiemu.

Ręce czarodziejki... Wszystko jest kwestią

We wróżbie z butelką .Matka miasta' 
odczytała: rozwód, ślub, studia.,.

Burmistrz K. Michalak ulał z wosku coś, 
co przypominało wronę lub kura, a to może 
wróżyć długie panowanie (przez pół wie
ku, jak burmistrz Otterson), lub króla kur
kowego (którym był burmistrz Sroczyński).

Tymczasem 
do Sali

Rycerskiej 
zlatują się

Anioły. 
Rys. Ania K.

(4 lata)

Swą woskową wróżbę dyr. A Piotrowski 
(z lewej) ogłębnie analizował z radnym 
J. Jankowskim.

Rozmowy przy kawie, 
szampanie Solenizanta, 
pączkach (Marcina Kaź- 
mierczaka) i owocach; 
w scenerii „Wronek na 
starej pocztówce”

Fotoreportaż: 
Ta, co w muzeum straszy
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INFORMACJE
Urzędu Miasta i Gminy Wronki

tel./fax: (0-67) 2 5 4 1 1 3 5  
e-mailz promocja@wronki.wlkp.pl

OD 15 GRUDNIA  DO G O D N IEJSZY  
POW RÓT Z  POZNANIA

CEL
OSIĄGNIĘTY

UWAGA! OTWARCIE MOSTU

Burmistrz Miasta i Gminy Wronki 
informuje...

1.12 grudnia ok. godz. 11 zostanie przywrócony ruch kołowy na mo
ście drogowym przez Wartę.

2. W związku z powyższym z dniem 13 grudnia zaprzestanie funkcjo 
nować:

- doraźna pomoc medyczna zorganizowana na czas remontu mostu 
w Nadleśnictwie Wronki,

- lokalna komunikacja Olszynki - Popowo,
- parking w Olszynkach
3. Przywrócona zostanie komunikacja autobusowa przy dworcu PKP.
4. Promy w Chojnie i Wartosławiu z dn. 15 grudnia kursować będą na 

zasadach, jak przed zamknięciem mostu.
Burmistrz Kazimierz Michalak

K Muzeum Regionalne we Wronkach
£  Towarzystwo Miłośników Ziemi Wronieckiej — Ewa Sroczyńska 

C? zapraszają do udziału w konkursie plastycznym pt.:

Pod skrzydłami aniołów
Przypominamy - masz czas do 9 grudnia 2002 (poniedziałek).

Swoją pracę przynieś do Muzeum Regionalnego we Wronkach (ul. Szkolna 2) 
Anioły oceniać będzie specjalne JURY w kategoriach wiekowych:

* dzieci w wieku przedszkolnym 3 - 6  lat; ** klasy I -  lll;***klasy IV -  VI. 
Rozstrzygnięcie konkursu ogłoszenie wyników i wręczenie nagród nastąpi 
15 grudnia w niedzielę o 16.oo w Muzeum Regionalnym we Wronkach. 

Nagrody czekają!!! Pierwsze anioły już przyleciały!
, Najlepsze prace opublikujemy też w tygodniku „Wronieckie Sprawy

W ostatnim numerze WS informowali
śmy, że poseł Romuald Ajchler wysto
sował pismo do Wielkopolskich Przewo
zów Regionalnych w Poznaniu, powołu
jąc się na wcześniejsze starania władz 
samorządowych odnośnie wydłużenia 
do Wronek kursu pociągu wyjeżdżające
go z Poznania o godz. 17.25 a kończące
go bieg w Szamotułach.
Pismem z dnia 26 listopada br. przed
staw iciel WZPR działu marketingu - 
Kazimierz Budynkiewicz informuje posła, 
a za jego pośrednictwem czytelników 
WS, cyt.:
(...) Zgodnie z propozycją Urzędu Mar
szałkowskiego Województwa Wielko
polskiego odnośnie wydłużenia relacji 
wspomnianego pociaągu do stacji Krzyż, 
zgodnie z pow yższym  w nioskiem  
WZPR w Poznaniu zaplanował w nowej 
oferc ie  p rzew ozow e j uruchom ien ie  
takiego pociągu. Będzie on kursował od 
dnia 15 grudnia wg poniższego planu:
- pociąg osobowy regionalny relacji Po
znań - Krzyż - wyjazd ze stacji Poznań 
Gł. o godz. 17.40; przyjazd do stacji 
Wronki o godz. 18.31
Pragniem y ponadto  nadm ienić, że 
w zbliżonej porze na tej samej trasie 
mieszkańcy Wronek będą mogli dodat
kowo skorzystać z pociągu pospiesz
nego „Bosman” re lacji Poznań Gł. - 
Szczecin, wyjazd z Poznania o godz. 
17.30 (we Wronkach - 18.15).

Istnieć zatem będzie możliwość powro
tu pracowników i młodzieży z Poznania 
w kierunku Wronek po godzinie 17.00.

Z M A R L I
MIESZKAŃCY GMINY WRONKI

Klemens Chojan lat 54
Wronki, zm. 25.11.2002 r.

+
Wiesława Góźdź lat 50

Wronki, zm. 26.11.2002 r.
+

Józef Królski lat 62
Wronki, zm. 31.11.2002 r.

+
Zofia Grocka lat 82

Wronki, zm. 1.12.2002 r.
+

Tadeusz Kwaśniewski lat 66
Wronki, zm. 2.12.2002 r.

UWAGA! MŁODZICY "CZARNYCH" 
WRÓBLEWO!

Zmieniona została godz. spotkania 
w Night Clubie „Młyn” z 14.00 
na 15.30 w sobotę - 7 grudnia

Przeprasz i zaprasza Zarząd LKS Czarni

• • • • • • • • • • • • • • • • •

od 20°°

Wspólnym staraniem cel został osią
gnięty, co prawda po roku, ale jest to suk
ces na drodze budowania prawdziwej 
samorządności. Dziękujemy panu posło
wi Ajchlerowi za informację.

Red.

Rada Sołecka i KGW Wierzchocin
serdecznie zapraszają 

na ZABAW Ę SYLW ESTRO W Ą  

. grudnia 2002 roku do białego rana 1. stycznia 2003 roku.
Organizatorzy zapewniają kolację, zimny bufet, ciasto, zimne i ciepłe napoje. 

Powitanie Nowego Roku szampanem, pieczoną kiełbaską 

i piosenką biesiadną przy ognisku.
Do tańca przygrywa zespół KARAT.

Bilety w cenie 100 zł od pary 
do nabycia w Wierzchocinie 15. Informacja: 254 14 87

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • • •

Wronieckie Sprawy 48 (278) 2002 3



KULTURA

W ronezanka  
Marzana Bugaj 
II wicemiss Sijzroi 
S z a m o tu ls k ie j

W andrzejkową sobotę, w kinie „Halszka” 
w Szamotułach miał miejsce finał wybo
rów Miss Ziemi Szamotulskiej. Sześcio
osobowe jury (z udziałem wronczanina 
Dariusza Staszaka) wybrało spośród 
dziewięciu dziewcząt tę najpiękniejszą - 
Agnieszkę Olejniczak z Pólka (lat 20). 
Pierwszą W icemiss została 19-letnia 
Joanna Karpik z Szamotuł, a drugą Wi
cemiss 18-letnia Marzena Bugaj z Wro
nek. Ich głowy zostały przyozdobione ko
ronami (zdjęcie na okładce).

Aż pięcioma szarfami została udekorowa
na Joanna Karpik, która oprócz Pierwszej 
Wicemiss została również: Miss Publicz
ności, Miss Gracji, Miss Dziennikarzy, Miss 
Czyteln ików „Dnia Szam otulskiego” . 
Miss Foto została Joanna Świgoń.

Kandydatki na Miss wy
s tąp iły  w pięciu kre- * 
acjach: Jes ienny liść, 
Czerwona, sukni ślub
ne j,s tro ju  kąpielowym  
i kreacji w ieczorow ej. 
Prezentacje przeplatane 
były pokazem mody mło
dzieżowej.

Nie liczyłam na tak wyso
kie miejsce, zważywszy 
na mój niski wzrost (164 
cm), miałam swoje typy 
i trafnie postawiłam na Agnieszkę. Ko
lejne miejsca to niespodzianka, jestem  
bardzo zadowolona, cieszę się razem 
z moimi rodzicami - powiedziała Marze
na Bugaj (na zdjęciach obok) - zgrabna, 
filigranowa dziewczyna o powabnych 
oczach, z ta jem niczym , delikatnym  
uśmiechem. Jest uczennicą Liceum 
Ogólnokształcącego w Szamotułach. In
teresuje ją  turystyka i rekreacja i w tym 
kierunku zamierza studiować po złoże
niu egazminu maturalnego. Red.

Ogólnopolski Turniej Tańca Sportowego...
zorganizowano w sali W ronieckiego 
Ośrodka Kultury 30 listopada, w andrzej- 
kowy wieczór. Głównym organizatorem 
imprezy byli gospodarze obiektu. W po
kazach i zawodach udział wzięło ponad 
120 osób z całego kraju. Przyjechali tan
cerze ze Szczecina, Łodzi, Poznania, Świ
noujścia, Gorzowa W ielkopolskiego, 
Bydgoszczy, Wrocławia, Witnicy. Zawod
nicy podzieleni byli na kilka kategorii 
pod względem rodzaju tańca, klasy, 
um iejętności i w ieku: 10 -  11 lat 
w kombinacji, 12 -  13 lat w stylach 
i powyżej 15 lat w stylach. Oprócz tego 
poza konkursem tańczyły różne forma
cje i pary; był więc pokaz tańca disco 
i pokazy tańca klasycznego 7 latków, 
którzy radzili sobie na parkiecie tak, 
iż niejeden dorosły widz patrzył z po
dziwem.

Sędziow ie również reprezentowali 
w ie le  m ias t p o lsk ich : Poznań, 
Szczecin, Zielona Góra, Bydgoszcz, 
sędzią głównym był pan Grzegorz 
Kałmuczak z Poznania.
Ponieważ na imprezie obecne były wła
dze miasta -  burmistrz Kazimierz Micha
lak, przewodnicząca RMiG Grażyna Gro- 
madzińska -  Kopras i przewodniczący 
Rady Powiatu Leszek Bartol -  spodzie
wałam się, że turniej rozpocznie para 
taneczna - ojciec miasta i matka MiG, ale 
nic z tego -  burmistrz mimo moich suge
stii przemówił, ale nie zatańczył (matka 
miasta już miała ustąpić!).
Konkurs trwał ponad trzy godziny i zakoń

czył się oficjalnym wręczeniem nagród i 
upominków tańczącym. W klasie 10 -  
11 E (kom binacja) w ygra ła  para 
z Bydgoszczy: Bartek Ponichter i Asia Ma
zurkiewicz. W klasie 14 -  15 D (stan
dard) sukces odnieśli Arkadiusz Zaucha 
i Urszula Kasperska z Wrocławia. W kla
sie 14 -  15 D (latin) pierwsze miejsce 
zajęli zawodnicy ze Szczecina Piotr Cze-

Miał zatańczyć, ale przemówił... Jako 
gospodarz miasta otworzył urniej..

kata i Sandra Paziewicz. W klasie 15C 
(standard) zwyciężyła para z Poznania 
Paweł Klisowski i Karolina Ciszak, a 
w klasie P15C (latin) najlepszą okazała 
się para ze Świnoujścia -  Katarzyna

Pawłowska i Paweł Woźny.
Niestety, na całej imprezie być nie mo
głam, jednak fragmenty, które obejrza
łam bardzo mi się spodobały. Sala WOK- 
u tym razem pękała w szwach, pokazy 
oglądali emeryci zaproszeni na swoje 
walne zebranie i bal andrzejkowy. Bar
dzo chwalili pomysł, jednak impreza, jak 
na ich możliwości była nieco zbyt długa 
(no, ale tego wymagał regulamin). Mnie 
jednak zastanawia co innego. Od trzech 
lat jestem pracownikiem WOK (na wy
suniętej placówce), jednak ja o tej im
prezie dowiedziałam się już na sali, 
o godz. 15.oo, kiedy to pojawiłam się 
jako reporter WS na zaproszenie pana 
Wiczyńskiego, na walnym zebraniu Koła 
PZERil. Nie było bratniej lokalnej prasy, 
ani prasy powiatowej, więc podejrze
wam, że i oni nic o turnieju nie wiedzieli 
(G łos dow iedzia ł się przypadkiem). 
Szkoda, bo impreza była całkiem uda
na, może więc zainteresowałaby i wron- 
czan (byli kibice z Szamotuł!). Potrafimy 
zorganizaować całkiem dobre imprezy, 
szkoda jednak, że przepływ informacji 
o nich jest zerowy. Brakuje stałego kąci
ka kulturalnego w lakalnej prasie (lokal
na to nie tylk WSI), brak informacji o re
pertuarze kina. Jest tylko biblioteka i mu
zeum, bo same o to zabiegają. Mało 
tego, nadal, mimo wielu próśb nie ma 
w mieście gablot z informacjami kultu
ralnymi, przy WOK zresztą też... Szkoda, 
bo promocja to ważna rzecz.

Tekst i zdjęcia: G. Każmierczak
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ROZMOWA

Z Wojciechem Kudlińskim prezesem Klubu 
Sportowego „Dziewiątka” rozmawia Ireneusz Vowie

Wykulali rok
Ireneusz Vowie - 26 listopada 2001 roz
poczęła działalność nowa kręgielnia. Od 
tego okresu obiektem administruje Klub 
Sportowy „Dziewiątka”. Dlaczego klub 
zmienił nazwę wykreślając słowo rze
mieślniczy?
Wojciech Kudliński - Od początku Klub 
Kręglarski istniał pod szyldem „rze
mieślniczy” . Od paru lat jednak jego 
działalność nie ma nic wspólnego z rze
miosłem, nie ma też żadnego kontaktu 
i zainteresowania ze strony rzemieślni
ków. Na ostatnim zebraniu walnym po
jawiła się propozycja, żeby skreślono 
|w nazwie „rzem ieślniczy” . Obecnie 
funkcjonujemy więc jako Klub Sporto
wy „Dziewiątka”.
- W jakich godzinach czynna jest krę
gielnia i jak przedstawia się jej oferta?
Kręgielnia od 8.00 do 15.00 czynna jest 
dla dzieci i młodzieży. Z naszej oferty ko
rzystają szkoły podstawowe, gimnazja i 
szkoły średnie z gminy Wronki. 32 go
dziny tygodniowo przeznaczamy 
dla szkół. Dziennie z oferty korzy
sta ok. 120 dzieci. Do chwili obec
nej z kręgielni skorzystało ok. 21 
tys. osób. Młodzież i dzieci trenują 
pod okiem naszych instruktorów, 
a opiekę wychowawczą sprawują 
nauczyciele szkół. Zajęcia odby
wają się w ramach lekcji wycho
wania fizycznego bezpiecznie. Po
południami, od 16.00 -19.00 zaj
mujemy się szkoleniem młodzie
ży zrzeszonej w klubie. W tej chwili 
mamy 40 zawodników z licencją 
Polskiego Związku Kręglarskiego 
i 25 zawodników początkujących. 
Trenują średnio 40 godzin w tygo
dniu. Od 19.00 wieczorem do póź
nej nocy z oferty korzystają zakła
dy pracy i osoby indywidualne. Te 
ostatnie korzystają z obiektu za, 
myślę, symboliczną opłatę - 10 zł 
od godzino - toru.
- Mówiliśmy o sportowcach i dzia
łalności, proszę trochę informa
cji o samym stowarzyszeniu.
Zarząd klubu liczy 8 osób; prezes, dwóch 
wiceprezesów, sekretarz, skarbnik, człon
kowie. Klub działa na zasadach stowa
rzyszenia i zrzesza 58 osób. W tej grupie 
jest trzech instruktorów. Obiekt obsługu
je jedna sprzątaczka i jeden gospodarz. 
Opłacana jest jedynie sprzątaczka (ma 
ok. 500 zł miesięcznie). Szczególnie od
dani dla klubu działacze, bez których klub 
by nie istniał to; Bogumiła i Czesław Ką- 
kol, Piotr Roszak, Roman Bączkiewicz, 
Tadeusz Ziółek, Leszek Wożniak, Tade
usz i Brygida Garczarek, Maciej Kląskała, 
Teresa i Andrzej Kowalscy, Róża i Marian 
Nowak i wielu innych, których już nie wy
mienię.

- Proszę przybliżyć nam ofertę pod na
zwą Liga Zakładów Pracy.
Stworzyliśmy ligę zakładową, która liczy 
kilkadziesiąt zakładów. Rozpoczęła się 
30.listopada 2002, skończy w kwietniu 
2003 roku. Kulają przedstawiciele takich 
zakładów jak: Amica, Pomet, Stanmet, 
Sezam, ZDZ, Delta, Szczotę*, Sukurs, 
ZK, Jotmar, Andrepol, Gelg, Policja, Fran
ciszkanie, Straż Miejska. Rozgrywki pro
wadzone są w tak zwanym ruchu ciągłym 
i korzystanie z torów odbywa się zasa
dzie wykupionych przez zakłady pracy go
dzino - torów.
- Jako stowarzyszenie administrujecie 
gminnym obiektem wraz z wyposaże
niem. O ile wiem, jest to jedyna kręgiel
nia działająca na terenie powiatu sza
motulskiego. Można domniemywać, 
że każda impreza na terenie kręgielni 
ma charakter o zasięgu przynajmniej 
powiatowym. Prosiłbym troszeczkę 
szerzej o finansowaniu waszej działal
ności oraz o zadaniach.

Na zdjęciu: Wojciech Kudliński - prezes, Roman 
Bączkiewicz - wiceprezes, Tadeusz Ziółek, Piotr 
Roszak, Czesław Kąkol -  członkowie zarządu.

W pierwszym roku, roku testowym, docho
dy nasze opierały się na dotacji należnej 
obligatoryjnie za uzyskane wyniki sporto
we z Urzędu Marszałkowskiego, w tym roku 
jest to kwota ok. 4 tys. złotych. Poza tym 
dostaliśmy środki na organizowanie za
dań celowych z budżetu gminy, ok. 6 tys. i 
bardzo skromne wpływy z wynajęcia torów. 
Imprezy rangi krajowej i międzywojewódz
kiej dofinansowuje Okręgowy Związek Krę
glarski w Lesznie. Obecnie nie stać nas 
na organizowanie imprez na większą ska
lę ze względu na szczupłość środków fi
nansowych. Gmina refunduje środki finan
sowe za energię elektryczną i cieplną. We 
własnym zakresie konserwujemy tory 
i utrzymujemy czystość obiektu.

- Na jakiej podstawie administrują pań
stwo obiektem?
Od początku roku zawarliśmy umowę 
z gminą na tak zwanych warunkach te
stowania obiektu w celach wyliczenia 
kosztów oraz rozpoznania zainteresowa
nia obiektem. Umowa przedłużana jest 
co trzy miesiące, obecna obowiązuje 
do końca tego roku. Nie możemy się zgo
dzić, by od początku przyszłego roku dzia
łać na tych zasadach; chcemy wiedzieć, 
co do nas należy, za co odpowiadamy, 
by unikać niedomówień, niejasności. 
Zabiegamy o sformalizowanie tych dzia
łań. Jako klub wywiązujemy się z obo
wiązków statutowych, organizujemy im
prezy rekreacyjne, życie towarzyskie, dzia
łalność wychowawczo -  sportową robi
my wszystko, co możemy, by zdobyć środ
ki finansowe.
- Po uregulowaniu stosunków praw
nych, czy rozszerzą państwo ofertę 
działalności kręgielni?
Tak, na pewno zabiegać będziem y 
o otwarcie kawiarni, która jest niezbęd
na nie tylko z okazji rozgrywek, ale rów
nież w dni powszednie. Na holu przed 
kręgielnią myślimy o ustawieniu bilarda. 
Już dziś działa na terenie obiektu klub 
brydżowy.

- Czy kręgielnia spełnia wymogi 
techniczne? Co z odpowiedzialno
ścią za sportowców i ich ubezpie
czeniem?
Wszyscy członkowie są ubezpiecze
ni, a sportowcy zobowiązani do cy
klicznych badań, do 15 roku życia 
co 3 miesiące, a powyżej co 6 mie
sięcy. Jest to warunek dopuszcze
nia do zawodów. Unikamy kosztów 
z tym związanych dzięki gestom 
pani doktor Urszuli Kulik - Paralusz, 
która pobiera od nas bardzo sym
boliczną opłatę za badania młodzie
ży. Kręgielnia jest w dobrym stanie 
technicznym, posiadamy certyfikat 
Związku Kręglarskiego, jest to je
den z warunków do zaliczenia za
wodów. W naszych działaniach sku
piliśmy się na szkoleniu dzieci i mło
dzieży oraz rozgrywaniu turniejów 
z ich udziałem, gdyż starty seniorów 
są bardzo kosztowne.
- Proszę pochwalić się osiągnię
ciami sportowymi w mijającym

roku.
W naszym składzie mamy dwie repre
zentantki Polski, zdobyliśmy mistrzostwo 
Polski młodzików, dzieci ustanowiły nowy 
rekord Polski, zdobyły dwa brązowe me
dale na olimpiadzie młodzieży. Jesteśmy 
drugim klubem w W ielkopolsce pod 
względem osiąganych sukcesów. Do
dam, że bardzo cieszymy się z zaintere
sowania rodziców trenujących dzieci.Na 
kręgielni odbywają się także zawody dla 
dzieci niepełnosprawnych pod patrona
tem marszałka woj. wielkopolskiego i SP 
nr 1. Bardzo dużym zaniteresowaniem 
cieszą się imprezy sportowe otwarte.
- Życzę wielu sukcesów i osiągnięć 
w roku przyszłym.
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GOSPODARKA

Wroniecki Bank Spółdzielczy
R ozm ow a Ire n e u s z a  Vow ie z prezes w ro n ie c k ie g o  B anku  
S p ó łd z ie lc z e g o  K ry s ty n ą  S za j.

Krystyna Szaj - prezes BS Wronki w swoim biurze

Taką samą usługę prowadzimy dla mia- 
stai oddzielnie dla gminy Obrzycko. 
W przyszłym roku zamierzamy prowadzić 
obsługę tych gmin za pomocą internetu. 
Zbieramy oferty w tym zakresie i przygo
towujemy się do podjęcia tego wyzwa
nia. Działania te pilotować będzie Gospo
darczy Bank Wielkopolski, jako nasz bank 
zrzeszający.

- Czy rozważali państwo możliwość 
otwarcia bankomatu i obsługi kont przy 
pomocy kart magnetycznych?
Rzeczywiście w przyszłym roku zamierza
my uruchomić bankomat oraz najprawdo
podobniej otworzymy jeszcze jeden punkt 
bankowy na terenie Wronek, lecz w chwili 
obecnej nie będę zdradzała jego lokaliza
cji ze względu na konkurencję.

Ireneusz Vowie: Bank Spółdzielczy 
w 2000 obchodził 125 lecie powstania. 
Proszę nam go przybliżyć.

Krystyna Szaj: Bank został założony 29 
sierpnia 1885 roku z inicjatywy tajnego 
radcy Rosińskiego i nazywał się Bankiem 
Ludowym. Od 11 lipca 1959 roku bank 
funkcjonuje jako spółdzielczy. Był to wów
czas jedyny bank działający na terenie 
gminy Wronki.

- Bank Spółdzielczy kojarzył mi się za
wsze z Wronkami i siedzibą przy Poznań
skiej, w ostatnim czasie pięknie odno
wioną, o ile wiem prowadzą państwo 
również oddziały i punkty kasowe?
Tak, główna siedziba banku znajduje się 
przy ul. Poznańskiej. Prowadzimy również 
punkt kasowy na os. Borek oraz oddziały 
banku w Trzciance i Obrzycku.

- Z pani informacji wynika, iż bank roz
wija się i jest ekspansywny. Jak przed
stawiają się kapitały własne banku, kto 
jest jego gwarantem?
W chwili obecnej nasze oszczędności są 
gwarantowane w Bankowym Funduszu 
Środków Kapitałowych. Spełniamy dru
gi próg kapitałowy, zgodnie z wymogami 
jest to 500 tys. euro, my posiadamy 
2 miliony 560 tys. środków własnych, 
środki depozytowe stanowią 24 min. 366 
tys. złotych.

- Mówimy o finansach, proszę powie
dzieć kilka słów o ofercie banku. 
Najatrakcyjniejszą ofertą jest „Rentier 
Plus”, gdzie środki są deponowane na 
koncie, a odsetki można pobierać w sys
temie miesięcznym, kwartalnym lub rocz_

nym. Oferujemy książeczki systematycz
nego oszczędzania jednoroczne lub trzy
letnie. Na trzyletnim jest bardzo atrakcyj
ne oprocentowanie w wysokości redy
skonta weksla. Na dzień dzisiejszy mamy 
też bardzo atrakcyjny kredyt oprocento
wany 10% w skali roku. Wysokość kre
dytu do 2 tys. Oferujemy również kredyty 
hipoteczne na remonty i odnowę miesz
kań, oprocentowane 12,5% w skali roku. 
Obecnie bank nasz ma najniższą prowi
zję, wynoszącą 3,5 zł. Jako placówka je
steśmy bezkonkurencyjni, ponieważ bank 
otwarty jest już od 7.30 każdego ranka, co 
klienci bardzo sobie chwalą. Myślimy rów
nież o otwarciu placówki w soboty.

- Ile osób zatrudnia bank?
Łącznie zatrudnia
my 40 osób; 8 w 
T rzc iance, 8 w 
Obrzycku i 24 oso
by we Wronkach.
Dodam jeszcze, że 
w chw ili obecnej 
bank skupia 1900 
cz łonków  za re je 
strowanych.

- Od wielu lat Bank 
Spółdzielczy pro
wadzi obsługę ra
chunków gminy 
Wronki, jak układa 
się ta współpraca?
Jest to obsługa 
k o m p le k s o w a .
Współpraca układa 
się bardzo dobrze.

-Ile podmiotów gospodarczych obsługu
ją  państwo i ile rachunków prywatnych 

Prowadzimy w tej chwili 4 724 rachunki
-  lokaty, a ogółem prowadzimy 10 101 
rachunków i z każdym miesiącem przy
bywają nowi klienci.

- Czego można życzyć państwu w nad
chodzącym roku?

Przede wszystkim ustabilizowania finan
sów krajowych, a także ładu i porządku 
oraz opłacalności produkcji w rolnictwie, 
gdyż blisko 50% klientów naszego ban
ku to rolnicy. Chcielibyśmy również osią
gnąć pierwszy próg kapitałowy, czyli mi
lion euro.
- Życzę więc spełnienia marzeń i dzię
kuję za rozmowę.

Tak prezentował sie budynek przy ul. Poznańskiej, 
w którym dziś mieści się Bank Spółdzielczy - w roku 1911 
Pocztówka z Muzeum Regionalnego, z wystawy „Wronki 

na starej pocztówce.



WYWIAD

W II połowie listopada pani Emilia Nogaj - na co dzień 
nauczycielka ZS nr 1 i lektor języka niemieckiego w Wyższym  
Sem inarium  D uchow nym  we W ronkach - jako  jedyna  
reprezentowała Polskę w spotkaniu Kapituły Generalnej Fran
ciszkańskiego Zakonu Świeckich w Rzymie.

Z EMILIĄ NOGAJ ROZMAWIA KRYSTYNA TOMCZAK

WSPÓLNOTA MIŁOŚCI
Jak doszło do tak wielkiego wyróżnie
nia?
- Od ponad dwudziestu lat jestem człon
kiem stowarzyszenia publicznego - Fran
ciszkańskiego Zakonu Świeckich. Na 
pierwsze spotkania miejscowej forma
cji docierałam z mamą wspomagając ją  
swoim ramieniem z racji bardzo słabe
go wzroku.
W czasie comiesięcznych spotkań coraz 
bardziej poznawałam postać św. Fran
ciszka, zgłębiałam duchowość francisz
kańską - zaczęło mnie to fascynować 
i dostarczać wielu radosnych przeżyć. Po
nadto obecność w seminarium, obco
wanie z Ojcami Franciszkanami i Brać
mi (studentami) w czasie prowadzenia 
z nimi zajęć potwierdzają słuszność pod
jętych wcześniej działań.
Przez dziewięć lat (1991-2000) byłam 
p rze łożoną  m ie jscow ej w spólnoty. 
Uczestniczyłam w spotkaniach formacji 
regionalnej w Poznaniu a w ubiegłym 
roku w Kapitule Narodowej w Warsza
wie jako członek i jako tłumacz.

To właśnie tam wybrano mnie spośród 
pięćdziesięciu delegatów na spotkanie 
Kapituły Generalnej w Rzymie.
- Jak często zwoływana jest Kapituła 
Generalna w Rzymie i w jakim celu? 
-Delegaci z sześćdziesięciu krajów przy
bywają do Rzymu co sześć lat, aby wy
brać nowe władze; co trzy lata, aby spo
tkać się i dyskutować nad zadaniami 
Zakonu. Ta, w której dane mi było uczest
niczyć (w dniach 15-23 listopada br.) mia
ła charakter wyborczy.

Przybyło na nią 49 delegatów w tym: 
z Afryki (9), Ameryki (22), Europy (9), Azji 
(6), Oceanii (3).
- Proszę przybliżyć czytelnikom WS 
klimat tego spotkania
- Kapitułę rozpoczęła liturgia słowa, w cza
sie której wyeksponowano trzy bardzo 
ważne dla nas symbole: Pismo św. (mamy 
tak, jak św. Franciszek żyć ewangelią), 
Regułę FZŚ (fundament naszego życia) 
i buty (aby iść śladami św. Franciszka). 

Powitała nas przełożona generalna Em- 
mnuela De Nuncio i prezydium Rady

EMILIA NOGAJ

Międzynarodowej przedstawiając jedno
cześnie sprawozdania za okres sześciu 
lat działalności (1996-2002).

Podzielono nas na siedem grup języko
wych. Grupa niemiecka, w
której pracowałam zwró

ciła uwagę na potrzebę 
pozyskania młodzieży do 
FZŚ oraz konieczność 
opracowania takiego pro
gramu, który pozwoli jej re
alizować swoje oczekiwa
nia i zaspakajać potrzeby.
Jeżeli nie będzie naboru 
młodych do FZŚ przesta
nie on istnieć.

W iele czasu poświecili
śmy na omawianie Statu
tu Rady Międzynarodowej 
FZŚ, który na tym spotka
niu został zatwierdzony i przyjęty. Wysłu
chaliśmy kilku referatów wprowadzają
cych do dyskusji na temat współpracy 
w rodzinie franciszkańskiej.
- Dokonaliście wyboru nowych władz. 
Kto wszedł w skład Międzynarodowej 
Rady?
- Przełożoną generalną została delegat
ka z Hiszpanii Encarnation Del Pozo, któ
ra przez 12 lat pełniła funkcję zastępcy 
przełożonej; zastępcą brat Rosalvo Mota 
z Brazylii. W skład Rady zostali wybrani 
także przedstawiciele poszczególnych 
grup językowych; j.angielskiego z Filipin, 
hiszpańskiego z Wenezueli, francuskie
go z Czadu, włoskiego z Włoch, portugal
skiego z Portugalii i niemieckiego z Ho
landii. Przedstawicielem młodzieży fran
ciszkańskiej został delegat z Hiszpanii. 
-Jakie innezadania wypełniały wam dni?
- Każdego dnia przedstawiciele innego 
kontynentu przygotowywali liturgię. Po
zwalało to nam poznawać pieśni, zwy
czaje i obrzędy innych narodów.
Dane nam było spotkać się z Ojcem Św. 
Janem Pawłem II i przeżyć niepowtarzal
ne chwile wzruszenia. W pamięci zacho
wały się słowa, z którymi zwrócił się do 
nas: Kościół oczekuje od F.Z.Ś jednego 
i tylko jednego - wielkiej posługi w spra

wie Królestwa Bożego w świecie dzisiej
szym. Pragnę, aby wasz Zakon był wzo
rem jedności, aby przedstawiał się światu 
jako wspólnota miłości. Kościół oczeku
je  od was świadectwa życia chrześcijań
skiego zmierzającego do budowy świa
ta bardziej braterskiego i ewangelicz
nego. Żąda się od was świadectwa oso
bistego w środowisku, w którym żyjecie 
- p rzed ludźmi, w życiu rodzinnym, 
w pracy, w radości i cierpieniach; waszej 
obecności w życiu społecznym.

Sam moment indywidualnego błogosła
wieństwa apostolskiego to chwila, któ
rej nie sposób zapomnieć.

Odbyliśmy także pielgrzymkę do Asyżu - 
miejsca związanego z życiem i działal

nością św. Franciszka - 
naszego Ojca. Tu, zgro
madzeni przy Jego gro
bie, uczestn iczy liśm y 
w Mszy św. odprawianej 
przez asystentów gene
ralnych, w czasie której 
siostra generalna zawie
rzyła całą świecką rodzi
nę franciszkańską św. 
Franciszkowi. Dla każde
go z nas było to bardzo 
duże przeżycie.

- Wspominała pani, że 
początki duchowych

franciszkańskich przeżyć miały miej
sce we Wronkach, gdzie zatem się 
spotykacie, jak często i czym się zaj
mujecie?
- Wspólnota wroniecka, licząca około 30 
osób, spotyka się raz w miesiącu w sal
ce klasztornej, w każdy ostatni czwartek 
miesiąca, o godz. 18.00 i co tydzień na 
nabożeństwach do św. F ranciszka. 
W chwili obecnej przełożoną naszą jest 
siostra Magdalena Briks, a asystentem 
duchowym ojciec Roman.

Zgłębiając życie św. Franciszka zdążamy 
do chrześcijańskiej doskonałości. Jeste
śmy cząstkąz 431 tys. członków Francisz
kańskiego Zakonu Świeckich w świecie 
(60 krajów) i przedstawicielami polskie
go FZŚ liczącego ponad 16 tys. członków. 

W życiu swoim opieramy się na Regule, 
z której m. in. wynika, że należy jawnie 
wyznawać wiarę i posłuszeństwo Ko
ściołowi, doskonale wypełniać obowiąz
ki stanu, pielęgnować łagodność, czy
stość i ofiarność.
Życie nie skąpi nam trudów, problemów 
i trosk. Przynależność do wspólnoty du
chowej pomaga nam je przezwyciężać, 
dźwigać się, gdy padamy - po prostu 
trwać.

- Dziękuję za rozmowę i gratuluję tak 
wspaniałych przeżyć.

Wronieckip S n m i m i  C 9 7 « l 9 0 0 9
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OŚWIATA

a
 LAUREACI KONKURSU 

JUSTYNA KONIECZNA

I MACIEJ ROBAK - 
WYRÓŻNIENI 

PRZEZ WOJEWODĘ
We wtorek, 2 grudnia w Sali Herbowej 
Urzędu Wojewódzkiego spotkało się ok. 
120 uczniów szkół gimnazjalnych i po
nadpodstawowych. Była to II Konferen
c ja  P rasow a  G azetek S z ko ln ych  
z przedstawicielam i W ielkopolskiego 
Urzędu Wojewódzkiego, w której uczest
niczyli: wojewoda Andrzej Nowakowski, 
w icekurator Stanisław S ikorski, rzecz
nik praw ucznia - A lic ja  Matecka, dy
rektor gabinetu wojewody i rzecznik 
urzędu - Grażyna Cudak.

Każdy z nich przedstawił zakres pro
blemów, którymi się zajmuje, po 
czym młodzi dziennikarze mieli 
możliwość zadawania pytań.

Zanim to jednak nastąpiło podsu
mowano konkurs „Co wiesz o Nie
p o d le g ło ś c i” zorganizowanego 
przez Wojewodę Wielkopolskiego 
i redakcję „Głosu Wielkopolskiego".
Był on skierowany przede wszyst
kim do młodzieży, w postaci testu 
sprawdzającego wiedzę o tamtych cza
sach i wydarzeniach, a opublikowanego 
w "Głosie Wielkopolskim” oraz na stro
nie internetowej urzędu wojewódzkiego.
Nadeszły 232 odpowiedzi. Jury, pod prze
wodnictwem Grażyny Cudak, wyłoniło 10 
laureatów. Wśród nich znalazło się dwóch 
uczniów z klas maturalnych Zespołu 
Szkół nr 1 we Wronkach - Justyna Ko
nieczna z LO i Michał Robak z Techni
kum. Z rąk wojewody Nowakowskiego 
i wicekuratora Sikorskiego otrzymali oni 
w nagrodę dwutomową „Prawdziwą hi
storię Polaków - ilustrowane wypisy źró
dłowe, lata 1939-45” i dyplomy uznania. 
Po uhonorowaniu laureatów konkursu 
rozpoczęła sie konferencja prasowa.

SERIA PYTAŃ 

MŁODYCH DZIENNIKARZY 

Najwięcej pytań kierowano do kuratora
oświaty. Uczniowie poruszyli problem  
bardzo zróżnicowanego poziomu pro
wadzenia zajęć z informatyki, pytali co 
kuratorium zamierza zrobić, aby ucznio
wie rozpoczynający naukę w szkołach 
średnich posiadali zbliżony poziom wie
dzy i umiejętności.

Kurator Sikorski poinformował, że w tym 
zakresie robi się dużo - szkoły są wypo
sażane w pracownie komputerowe, obie

cał że będą sprawdzane wyniki pracy 
w tym zakresie. Podkreślił jednak, że jest 
to problem bardziej złożony, gdyż meto
dycy przedmiotowi opłacani są ze środ
ków samorządowych, a w niewielu po
wiatach i gminach radni ten problem do
strzegają i podejmują się tego zadania. 
Zwrócił także uwagę na fakt, iż z kompu
terowych pracowni winni korzystać także 
nauczycie le  innych przedm iotów, 
a korzystanie z Internetu winno stać się 
powszechne.

Młodzi w drodze 
do społeczeństwa 
informatycznego

Zapytywali także, jakie jes t zdanie kura
tora nt. wprowadzania obowiązkowej 
nauki dwóch języków  obcych, czy nie 
uznaje za słuszne doskonalenie jedne
go języka, ale na znacznie wyższym po
ziomie?

W tym temacie opowiedział się za nauką 
co najmniej dwóch języków obcych. Nie 
ukrywał, że nadal oświata boryka się 
z problemem pozyskania dobrych lekto
rów oraz brakiem metodyków. Jest to 
niezmiernie ważne, gdyż „językowcy” są 
zazwyczaj bardzo młodą i niedoświad
czoną jeszcze kadrą. Podkreślił też (od
wołując się do własnych doświadczeń), 
że polska młodzież w kontaktach zagra
nicznych, po przełamaniu bariery języko
wej (trwającej ok. tygodnia) potrafi sobie 
radzić w różnych sytuacjach.

Padały pytania na temat matur próbnych 
i ich terminów oraz na temat pozakurato- 
ryjnych stypendiów samorządowych - 
marszałka, starosty, burmistrza, wójta. 
Kurator informował, że na każdym szcze
blu samorządowym, rady są kompetent
ne do ustanawiania stypendiów i okre
ślania kryteriów ich przyznawania. Tam 
należy szukać wsparcia.

Nieco mniej problemów kierowano pod 
adresem wojewody. Zapytywano o pro

mocję województwa oraz o organiza
cję w Poznaniu Uniwersjady 2007. 
Promocję regionu wojewoda ocenił bar
dzo pozytywnie. Poinformował, że Wiel
kopolska współpracuje z 18 regionami 
Europy. Promuje się m.in. na najwięk
szych targach turystycznych w Berlinie. 
Zmierza się do tego, ażby zatrzymać za
granicznych gości na dłużej niż, jak to ma 
miejsce obecnie, na dzień lub dwa. Tłu
maczył młodzieży, że musimy być świa
domi tego, że nie jesteśmy potęgą tury
styczną m.in. z uwagi na klimat i infra
strukturę. Należy zainwestować w bazę 
turystyczną - obiekty sportowe pod da
chem, stadniny koni, poprawić warunki 
do polowań.

Pozytywnie odniósł się do Uniwersjady, 
o organizację której zabiegają 4 miasta. 
Szczebel wojewódzki wspiera inicjatywę 
zarządu miasta Poznania. Trzeba mieć 
świadomość dużych nakładów na ten cel, 
kon ieczność w ybudow ania  nowych 

obiektów. Każde takie wyzwanie mo
bilizuje środowisko i wyzwala wiele 
inicjatyw i to jest bardzo cenne.

Pani rzecznik praw ucznia odpowia
dając na pytanie o możliwość korzy
stania z telefonów komórkowych w 
czasie lekcji przez uczniów i nauczy
cieli, zajmując stanowisko zdecydo
wane - „nie!”. Mówiła też o proble
mach, którymi się zajmuje, wskaza
ła na cztery obszary:

- interwencje uczniów, rodziców, nauczy
cieli i mediacje; konstruktywne rozwiązy
wanie konfliktów;
- działalność edukacyjna - wyposażanie 
nauczycieli, dyrektorów w wiedzę o pra
wach ucznia;
- wspieranie samorządów uczniowskich;
- pracę nadzoru pedagogicznego - two
rzenie narzędzi badań do mierzenia ja 
kości praw człowieka w szkole.

Poinformowała także, że pełni dyżury 
w poniedziałki (8.00 -16.00) i wtorki (8.00
- 15,30) - Kuratorium Oświaty p.330 ul. 
Kościuszki 93. Tel.: (61) 854 15 69.
W czasie tego spotkania, z uwagi na zbli
żające się święto św. Mikołaja, wszyscy 
uczestnicy spotkania otrzymali bawełnia
ne koszulki z herbem Wielkopolski. Nieco 
później po symbolicznym słodkim poczę
stunku zwiedzili gmach telewizji PTV i przyj
rzeli się pracy dziennikarzy telewizyjnych.
Uczestnicząc w tym spotkaniu byłam 
dumna z wyróżnienia wychowanków ZS 
nr 1 i pełna podziwu dla odwagi młodych 
ludzi uczestniczących w konferencji pra
sowej. Ich dociekliwość i dostrzeganie 
problemów, a niejednokrotnie śmiała 
krytyka pozwalają wierzyć, że mamy mło
dzież otwartą na problemy środowiska 
z wieloma pomysłami i inicjatywami.

Krystyna Tomczak



STOWARZYSZENIA

W
 ostatn ią  sobotę listopada 
sala Wronieckiego Ośrodka 
Kultury wypełniła się rencista

mi i emerytami. Tradycyjnie już spotyka
ją  się oni w tym czasie, aby świętować 
Dzień Seniora i oddać się atmosferze 
andrzejkowego wieczoru.

W tym roku spotkanie połączone było 
z wyborem nowych władz zarządu związ
ku z racji kończącej się kadencji poprzed
niego zarządu. Przewodniczący Zarządu 
Oddziału Rejonowego Związku Emery
tów, Rencistów i Inwalidów we Wron
kach, Zenon Wilczyński przedstawił spra
wozdanie z minionej kadencji.

Z zadowoleniem podkreślił, że 
wroniecki związek liczy już ponad 
trzystu członków. Zwrócił uwagę 
na fakt, że w momencie zmian 
w podzia le  adm in is tracy jno - 
strukturalnym (rok 2000) odno
towano znaczny spadek zaso
bów finansowych związku. Sytu
acja ta dała o znać sobie w mo
mencie organizowania różnych imprez. 
Dodatkowo w tym samym czasie wiele 
instytucji odstąpiło od ulg i zniżek, z któ
rych dotychczas organizatorzy korzystali. 
Nie bez znaczenia jest również brak na
leżytej w a lo ryzacji rent i emerytur, 
a w ślad za tym niemożność dofinanso
wywania organizowanych imprez tury- 
stycznych-krajoznawczych. Na początku 
kadencji (1998 r) korzystało z nich ponad 
600 osób, w ostatnim roku niewiele po
nad 200.

W takiej sytuacji postanowiono skorzy
stać z nowej formy rekreacyjnej - kilku
godzinnych p ikn ików  w m ie jscow o
ściach oddalonych zaledwie o kilka lub 
kilkanaście kilometrów od Wronek. 
Pomyślano także o zagospodarowaniu 
czasu wolnego seniorów na terenie mia
sta tworząc w obiekcie WOK - Klub 
Seniora.
Nadal podtrzymana jest tradycja niesie
nia pomocy materialnej członkom znaj
dującym się w potrzebie. W okresie ka
dencji (1998-2002) przyznano 167 zapo
móg na kwotę 8060 zł. Ponadto z dotacji 
Zarządu Oddziału Okręgowego w Pile - 
przyznano 6 zapomóg po 600 zł na wy
kup leków przez najsłabiej sytuowanych 
członków oraz 2 po 300 zł.
Zarząd wronieckiego związku postarał 
się o sfinansowanie przez pilski okręg 
badań słuchu dla 71 członków. Nie po
został obojętny na waloryzację rent 
1 emerytur dołączając się do akcji prote
stacyjnej. Służył poradami prawnymi 
w zakresie uzyskiwania świadczeń i kwa
lifikacji inwalidzkich a także w sprawach 
odwoławczych przed sądami.

Od momentu powołania w Szamotułach 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzi
nie (rok 2000) 141 osób skorzystało 
z sanatoryjnej pomocy rehabilitacyjnej 
po znacznie niższych cenach. 

Przewodniczący w sprawozdaniu swoim 
podkreślił także, że korzystają z pomocy 
wielu sponsorów i instytucji wspierają
cych. Wśród nich znaleźli się m.in. Gmin
na Spółdzielnia „Samopomoc Chłop
ska”, PSS „Społem", „Amica”, „Kram”, fir
ma przewozowa Jana Bryćko,sklepy: 
Szczypiorek, Anna, Sezam, Domus, 
państwo Mamcarz, radny powiatu - Antoni

Zenon Wilczyński 
po raz trzeci

r------------------------------

Redakcja Wronieckich Spraw 

DZIĘKUJE

za zaszczytne wyróżnienie. Osobi
ście dziękuję, za pretendowanie  
mojej osoby do odbioru odznaki - 
wierzę, że wkrótce będę mógł to 
uczynić.
Przewodniczącemu Zenonowi Wil
czyńskiemu i całemu Zarządowi ży
czymy wspaniałych pomysłów i wy
trwałości w służbie na rzecz całej 
Wspólnoty Emerytów i Rencistów.

Nie traćcie pogody ducha, niech 
czas je s ie n i życia będzie m iłym  
okresem zasłużonego wypoczynku.

Paweł Bugaj 
redaktor naczelny WS

l __________________________ _____ '

Przewoźnik. Zarząd jest pełen wdzięcz
ności za ich dar serca.

Z zadowoleniem i dumą poinformował 
również, że współpraca z Zarządem Od
działu Okręgowego w Pile układa się 
wzorowo.

Zgodnie z wcześniej przyjętym planem 
na spotkaniu tym dokonano wyboru no
wego zarządu. Na trzecią już kadencję 
wybrany został ponownie na przewod
niczącego Zenon Wilczyński. W skład 
zarządu weszli ponadto: Zdzisław Droz
dowski (zastępca), Maria Urban (sekre
tarz), Antoni Kudliński (skarbnik), Krysty

na Walentynowicz, Czesława Fi- 
lipienko i Teresa Drożan (człon
kowie).
Jak zwykle z okazji uroczystych 
spotkań jest także czas na na
grody , wyróżnienia i podziękowa
nia.
Zaszczytu wyróżnienia przez 
Zarząd Główny PZERil w War
szawie Złotą Honorową Odzna

ką „Za zasługi dla Związku” doznała 
redakcja Wronieckich Spraw, jako do
wód uznania za wieloletnią współpracę, 
bieżące informowanie o działalności 
ZERiE i łączność z członkami związku. 
Jest to czwarte wyróżnienie zbiorowe w 
skali gminy. Dotychczas otrzymały je: Wro
niecki Ośrodek Kultury, Gminna Spółdziel
nia i Urząd Miasta i Gminy Wronki.

Na spotkaniu złotą odznaką PZERil wyróż
nieni zostali: Stefania Kamińska, 
Alfreda Kopras, Halina Burzyńska, 
Danuta Dominiak, Kazimiera Dądaj, Fran
ciszek Runowski i Jan Adamczewski. 
Dyplomy uznania odebrali: Krystyna Pia
sek, Marianna Michalska, Helena Kusz, 
Leszek Bartol, Kazimierz Michalak, Mo
nika i Aleksander Chojanowie, Roni - 
Wroniecka Telewizja Kablowa oraz Za
rząd Koła Łowieckiego Wrona.

Wśród atrakcji wieczoru był piękny tur
niej sportowego tańca towarzyskiego, lo
teria fantowa oraz relaksujące tańce dla 
wszystkich chętnych.

Impreza odbyła się dzięki sponsorom 
wymienionym wcześniej oraz dzięki za
angażowaniu pracowników WOK - Bog
dana Czerwińskiego i Romana Cichego 
a także wielu członków Związku i sympa
tyków oraz ludzi dobrej woli, którym prze
wodniczący serdecznie dziękuje za na
szym pośrednictwem, nie zapominając 
także o redakcjach lokalnych mediów.

Redakcja

Na zdjęciu:

Zenon Wilczyński prezentuje dyplom 
załączony do złotej odznaki honorowej

Wriint.wi.. <■ 9



EDUKACJA

Drogie Matki, Żony i ...

Kilka tygodni temu rozmawialiśmy o za
gubionej roli mężczyzny, o konieczności 
odnalezienia się mężczyzn we własnej 
tożsamości. Dzisiaj spróbujmy odnaleźć 
tożsamość kobiety we współczesnym 
świecie.

Właściwie to problem ten powinnam po
stawić inaczej -  to nie kobieta się zagu
biła i nie mężczyzna -  to zagubiona zo
stała relacja m iędzy nimi. Bo bycie ko
bietą to sprawa relacji -  nie ma kobiety 
bez mężczyzny, tak samo jak nie ma męż
czyzny bez kobiety.

Współcześnie powstaje dramatyczna w 
skutkach hierarchia między ludźmi. Czło
wiek panuje nad człowiekiem podpo
rządkowując go sobie. Skutkiem tego 
jest głębokie zaburzenie relacji między
ludzkich. Tak powstaje prawo silniejsze
go /Darwin/.

Obecne badania naukowe psychologów, 
socjologów, kryminologów unaoczniają 
fakt rozdarcia człowieka i zaburzenia ładu 
społecznego. Prowadzi to do aktów prze
mocy, agresji i innych patologii między
ludzkich. Jedyną drogą do zdrowych re
lacji i upodm io tow ien ia  kob ie ty  jes t 
równość osiągana poprzez ofiarność 
we wspólnocie, jaką jest małżeństwo. 
Żona powinna sobie zdawać sprawę z 
tego, że podmiotem je j troski jes t w 
pierwszym rzędzie jej mąż, tak jak dla 
męża -  żona. Tylko wtenczas dziecko 
może się normalnie rozwijać, gdy ta re
lacja jest głęboka i prawdziwa.

Skąd wobec tego dzisiaj współczesne 
kobiety przeżywają tyle rozterek i samot
ności? Walka o kobietę w mediach jest 
wszechobecna. Wśród kolorowych ma
gazynów dla pań, wśród stron nasączo
nych zapachami, tysiącami porad - toczy 
s ię  bezw zg lędna  w a lka  o k o b ie ty  
a raczej o jej świadomość, wyznawaną 
hierarchię wartości, o jej serce i jej powo
łanie. Celem tych starań jest uporanie się 
z moralnym sumieniem kobiet. Stwarza 
się pozory, jakoby „prawdziwie” nowocze
sna kobieta nie powinna sobie zawracać 
głowy pytaniem czy coś jest moralne czy 
raczej po prostu żyć „pełnią życia".

Wychowanie do Życia w Rodzinie... tylko dla dorosłych 
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Być kobietą!
Sercem mężczyzny są sprawy świata 
a sercem kobiety są sprawy je j serca.

Żadna z nas zapewne nie chciałaby kwe
stionować korzystnych zmian, jakie przy
niosła emancypacja. Uzyskałyśmy rów
ne prawa, ale nigdy nie „przeskoczymy" 
prawa Natury. Żle pojęta wolność dopro
wadziła do uwolnienia się od mężczyzny 
/rozwody/ i od dzieci /antykoncepcja, abor
cja/. Mogłoby się wydawać, że obecne, 
wyzwolone kobiety powinny być szczęśli
we. Jednak ceną wolności jest często 
samotność nie tylko fizyczna, ale zwłasz
cza emocjonalna. Czy rzeczywiście ta sa
motność jest lepsza od roli „kapłanki do
mowego ogniska"? Na to pytanie może 
sobie odpowiedzieć każda z nas. Bo
wiem każda kobieta potrzebuje w spar
cia i m iłości oraz bezpiecznego gniaz
da rodzinnego.

Na całym świecie rozchodzą się miliony 
egzemplarzy „powieści" z serii Harlequ- 
in oraz infantylnych telenoweli. Czyżby 
one miały wypełniać życiowe niedostatki 
wynikające ze źle pojętego feminizmu? 
Konflikt między niezmiennym pragnie
niem miłości a korzystaniem z wolności 
bez ograniczeń doprowadził do zakłóce
nia równowagi między kobietą-matką 
i żoną, a kobietą wyemancypowaną. 

Sytuację tą mogą naprawić same kobie
ty propagując kulturę sprzyjającą życiu. 
Pro-livel -  to współczesne wyzwanie 
dla kobiet. Możemy stawać się promo- 
torkami nowego feminizmu wykorzystu
jąc „geniusz kobiecy" we wszystkich prze
jawach życia społecznego nie zapomi
nając o roli żony i matki. Działajmy na 
rzecz przezwyciężania wszelkich form 
dyskryminacji, przemocy, agresji czy wy
zysku. Zagwarantujmy światu wrażliwość 
na człowieka w każdej sytuacji, dlatego 
że jest Człowiekiem.

Kobiety, po uzyskaniu nowych możliwo
ści samorealizacji, po odkryciu swego 
niepowtarzalnego bogactwa winny we 
współczesnym świecie uwrażliwiać, wal
czyć o życie, o solidarność, budować 
CYWILIZACJĘ MIŁOŚCI.

Może wtenczas świat zacznie zmieniać 
się na lepsze, czego Wam i sobie ser
decznie życzę.

Mirosława Borowczak

KONKURS WIEDZY 
O ZIEMI

SZAMOTULSKIEJ
Dnia 29 listopada br. już po raz czwarty 
Towarzystwo Kultury Ziemi Szamotulskiej 
zorganizowało Konkurs Wiedzy o Ziemi 
Szamotulskiej dla młodzieży szkół po- 
nadgimnazjalnych z terenu powiatu. 

Konkurs odbył się w Szam otulskim  
Ośrodku Kultury. W tym roku, podobnie 
jak w latach poprzednich, 3 -  osobowe 
drużyny reprezentujące poszczególne 
szkoły odpowiadały na pytania z trzech 
kategorii: historii, geografii i współcze
sności Ziemi Szamotulskiej. Dodatkowe 
punkty otrzymały wszystkie drużyny za 
przygotowaną wcześniej jedną 

genealogię rodziny uczestnika konkursu. 

Do udziału w tegorocznym konkursie zgło
siły się tylko cztery szkoły (Liceum Ogól
nokształcące, Zespół Szkół nr 2 i Zespół 
Szkół nr3 z Szamotuł oraz Zespół Szkół 
nr1 z Wronek).

Naszą szkołę reprezentowali: Borys 
Owczarzak, Jakub Basiewicz i Mate
usz Jaworski.

Zwycięzcą konkursu została drużyna 
z Liceum Ogólnokształcącego z Szamo
tuł. Gratulujemy.

Lidia Grzebyta

Rada Rodziców
przy Zespole Szkół im. Wincentego 

Witosa w Biezdrowie 
zaprasza na

Zabawę
Karnawałową

11 stycznia 2003 roku 
od godz. 20.oo w szkole w Biezdrowie. 

Do tańca przygrywać będzie zespół 
PARADISE.

W programie:
Tradycyjna loteria fantowa, gorąca 

kolacja, herbata, kawa, ciasto, 
zimne napoje.

Cena biletu 50 zł 
(w bibliotece lub w szkole 

w Biezdrowie)



PROMOCJA * OGŁOSZENIA

„Serce złote miałaś, od życia dużo nie chciałaś 
zawsze z czułością o nas dbałaś 
i zawsze też mocno nas kochałaś"

Wszystkim, którzy dzielili z nami żal i smutek w bolesnych chwilach, 
tym którzy udzielali pomocy, okazywali swoją życzliwość, tak licznie 
uczestniczyli w modlitwie we Mszy świętej i ostatnim pożegnaniu 

naszej Mamy

śp. Jadwigi Kaczmarek
- serdeczne podziękowania księdzu Kanonikowi, p. Orga
niście, p. Trębaczowi, pie lęgniarce środowiskowej , 
p. Elżbiecie Gorącej, lekarzom pogotowia, sąsiadom - 
mieszkańcom Popowa oraz delegacji z Urzędu MiG 
Szamotuły,
- za złożone kwiaty, wieńce...

Wszystkim - serdeczne Bóg zapić 
składa

liczna rodziona

GEODETA UPRAWNIONY 
Stefan Chmaj

poleca

szeroki zakres usług geodezyjnych:
• pomiary sytuacyjno-wysokościowe

dla celów projektowych,
• wytyczenia budynków,
• pomiary inwentaryzacyjne sieci eNN,

telef., wod-kan, gazowej,
• pomiary powykonawcze,
• podziały i rozgraniczenia 

nieruchomości,
• podziały działek budow lanych

i rekreacyjnych,
• dokumentacja do celów prawnych.

Szybko i profesjonalnie 
Kontakt telefoniczny: 

255-26-50 (po godz. 16.00), 

0-600-636-494

• • • • • • • • • • • • • • • • • • •

W przyszłym roku przypada 65 rocznica powstania Ochotniczej Straży Pożar
nej w Ćmachowie. Powołany został komitet do spraw organizowania obcho
dów rocznicowych i fundacji sztandaru* jednostce.\N związku z tym zwracamy 
się z prośbą o pomoc w sfinansowaniu sztandaru naszej jednostki. 

Fundatorem sztandaru może być osoba fizyczna, instytucja lub organizacja, 
zakłady pracy, firmy cieszące się powszechnym szacunkiem, dlatego szukamy 
sponsorów. Prezes OSP Mieczysław Białuski

Numer konta fundacji sztandaru:
BS W ronki 89610002 -  2248 -  27006 -  11 - 2

PHU - Jacek Ćwikła 
64-510Wronki,ul. Towarowa 15 

tek: 606 891 241
Zakład W ulkanizacyjny

- sprzedaż nowych 
i używanych opon 

2_kompleksowa naprawa 
ogumienia 

^komputerowe 
wyważanie 

kół
• • • • • •

KANCELARIA
RADCY PRAWNEGO

zaprasza w godzinach otwarcia: 
wtorek 10°° - 12°°, piątek 12°° - 16°° 
świadcząc porady prawne osobom 

fizycznym i przedsiębiorcom

ul. Sierakowska 4 we Wronkach

• • • • • • • • • •

To gwiazdy z nieba
dla Ciebie
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NOWOŚĆ!
Naprawa kół samochodów 

ciężarowych i maszyn rolniczych
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SAMOCHODOWE 
INSTALACJE GAZOWE
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Sklep Firmowy 
K O Z IE G Ł O W Y

WRONKI, RYNEK 10
Czynny: pn - pt 8.15. -17.00; sobota 8.15. -13.00

PROM O CJE!!!

MONTAŻ I SERWIS
Szamotuły, ul. 3 Maja 4 

tel.: (0 61) 29 21 611 
kom.: 0609 078 993 
www.autogaz.cil.pl
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' SKRZYDEŁKO Z KUR. - 3,99 
' UDKO Z KURCZAKA - 3,99 
' KURCZAK I GAT. - 3,99
' KURCZAK II GAT. - 2,99
' ŁOPATKA WIEPR. B/K - 12,99 
“ MIELONE WIEPRZOWE -6,99 
- GOLONKA PEKLOWANA - 9,99 
’ WĘDZONKA STAROPOL. -12,99 
■ PARÓWKI FIRMOWE - 3,99

* KIEŁBASA PIEPRZOWA - 5,99
* KIEŁBASA PIKANTNA - 5,99
* PASZTETY 12 szt. - 9,99/ zgrzewka
* MIELONE Z INDYKA - 6,99
* GOLONKA Z INDYKA - 5,89
* POLĘDWICA DROBIOWA - 10,39
* FLAKI WIEPRZOWE - 5,99
* WĄTROBIANKA Z GĘSI

I KACZKI - 0,79 / szt.

Ceny aktualne do wyczerpania zapasów
ZAPRASZAMY ! ! !



OGŁOSZENIA & REKLAMA

STACJA KONTROLI 
POJAZDÓW

Marian Stańko
tel.: 254 72 42

P S Z -02
ABCCDTE/bcdefh

• obowiązkowe 
badania

techniczne 
• usługi 

diagnostyczne
• znakowanie 

pojazdów

czynna:
p n .-p t. 7 .00 -20 .00  

w soboty pracujące 7.00 -13.00
□ pierwsze badania techniczne 
samochodów sprowadzanych

z zagranicy
□ ciężarowych powyżej 1 6 1

□ z zamontowaną inst. gazową

I studio dekoral |
Elżbieta i Jerzy Bajonowie 

polecają: 
• PŁYTY NIDAGIPS 

i PROFILE
w cenach konkurencyjnych | 

(transport gtaGs!) |
• FARBY & KLEJE ,
• TAPETY & KASETONY
• OKNA PCV (montaż, gwarancja)
• PŁYTKI C ERAMI CZNE

- KOMPUTEROWA 
MIESZALNIA FARB !
Wronki, ul. Dworcowa 
(przy dworcu PKP)
Pn ot: od 8.00 do 17. 
w fc<łboty: 8.00-13.30 
Teł./fax: 254 94 76

płatność kartami bankowymi 
DOGODNY DOJAZD I PARKING

pphu KAKABA
poleca:

* wszystkie systemy
dociepleń i izolacji

* materiały na posadzki
* siporeks, cegły, cement itp.
* Jolie, płyty GK i akcesoria 

z dostawą na miejsce
NOWE, JESZCZE NIŻSZE 

CENY SPRAWDŹ! 
Cmachowo 46
Teł. 0602 752 342; 604 640 369 
Tel./fax: (067) 254 40 95 

Serdecznie zapraszamy

CENTRUM POKRYĆ 
DACHOWYCH

oferuje:
- Blachy dachówkopodobne i trapezowe 

cięte na wymiar
- Blachy trapezowe ocynkowane 

oraz w powłoce ALU, CYNK
- Dachówki betonowe UNIBET,

PRODACH, IBF, BRAAS
- Dachówki ceramiczne ROBEN,

WIEKOR, MULLER
- Okna dachowe VELUX, OKPOL,

FAKRO, wyłazy dachowe
- Rynny PCV, obróbki blacharskie, blachy 

płaskie
- Płyta falista ONDURA USA, gonty 

papowe
- Systemy dociepleń, wełna ROCKWOOL
- Ekologiczne szamba PCV, rury 

drenarskie
- Przydomowe oczyszczalnie ścieków
- Grzejniki miedziane, aluminiowe oraz 

stalowe
MONTAŻ -  TRANSPORT -  RATY 

„PROMOTECH” Brzeźno ul. Dolna 10; 
tel.: (067) 255-19-83

KOMINKI
WKŁADY KOMINKOWE

Rozprowadzanie ciepłego powietrza

Bartłomiej Foremski
Szamotuły, ul. Wiosny Ludów 11 

tel.: 061 /292  22 40, 0 602 444 974

PROMOCJA JESIENNA
SIPOREX

- cement 290 zł / 1
- cegły klinkierowe od 1,20 zł / szt.
- oraz inne materiały budowlane

F. H. U. „WARTEX” 
Ćmachowo 47, tel. 0-67/ 254 72 04 

Sprawdź ceny!

7--------- - ------------------------------------------ \ \

M arek Łagan
specjalista

GINEKOLOG - POŁOŻNIK
przyjmuje:

w poniedziałki i piątki 
15.00 17.00

Wronki, Powstańców Wlkp. 23 
Tel. 255 81 92

OGŁOSZENIA DROBNE

Angielski 15 zł/45 min. 0501 467418;
254 01 18 (wieczorem)

Kredyty różne, tel. 0 604 518 946

„Zioła życia”: nadwaga, cukrzyca, chole
sterol, serce, kręgosłup. 067-254 91 74, 
0 600 914 763._____________________

Tania drogeria. Poznańska 19

Maseczka głęboko oczyszczająca w ce
nie promocyjnej 29,90 zł. 067-254 91 74; 
0600 914 763

KARCHER - usługi, tel.O 605 286 367;
0 605 246 786

Sprzedam 2,4 ha w atrakcyjnym miej
scu w Pakawiu, możliwość wykopania 
stawu. 0504 158 059._______________

Sprzedam dom wolnostojący, nowy, 
z dwoma garażami, atrakcyjnie położony 
w Nowej Wsi. 0506 984 590

Parkiet dębowy z rozbiórki sprzedam 
50 m2 - 500 zł. Tel. 0602 444 974

Silnik 1600 (skrzynia) i dużo części do 
fiata - Regata/ Ritmo. 0602 444 974

Sprzedam działki budowlane na terenie 
Wronek, tel.: 0 600 718 566

Tanio sprzedam mieszkanie z garażem 
w centrum Wronek, tel.; 602 614 489

Kredyt pod choinkę - niski procent, 
tel. 067 - 254 37 05 (10.00-17.00)

Profesjonalne przedłużanie paznokci 
metodą żelowąfiberglas akryl. I ich zdob
nictwo na każdą okazję. 0502 258 828

Sprzedam webasto 12 Volt i mazdę 323 
1980 r. 254 08 57

Język niemiecki - korepetycje 
0694 232 169

Wronlocka Talawlzja Kablowa
s p e łn ia  T w o je  o c z e k iw a n ia  

Firma „ R O N I"  Wronki, Plac Wolności
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BIBLIOTEKA Publiczna
ul. Szkolna 2, tek: 254 06 17 

czynna :
pn. - pt. w godz.: 10.00 -18.00 

wtorki w godz. 10.00 - 14.00

czynne:

poniedziałek - nieczynne 
wtorek - 10.00 - 14.00 
środa - 14.00 - 18.00

wystawy czasowe:

MUZEUM REGIONALNE
ul. Szkolna 2, tek: 254 01 33

czwartek - 10.00 - 14.00 
piątek - 14.00 - 18.00 
sobota - 10.00 - 14.00 
niedziela - 10.00 - 14.00

Wronki na starej pocztówce
wystawa czynna w czasie godzin otwarcia muzeum

D Y Ż U R Y  A P T E K

Gminna Spółdzielnia 
„SCh” we Wronkach 

tel. 254 05 44

Zaprasza
w każdą niedzielę (i nie tylko)

na świeże pączki 
i inne pieczywo cukiernicze  

produkcji własnej cukierni do swoich 
sklepów:

- „ROGALIK na Rynku”
w niedzielę czynny od 8.00 -16 .00
- „ FIRMOWY” Plac Wolności
w niedzielę czynny od 8.00 -13 .0 0

zyczymy smacznego

APTEKA POD ORŁEM - Rynek, tek: 254 01 34 
07.12.02 sobota - w godz. 8.00 -13.00

SŁONECZNA - ul. Partyzantów, tek: 254 35 67 

07.12.02 sobota - w godz. 19.00 - 20.00 
08.12.02 niedziela - w godz. 10.00 - 11.30 i 19.00 - 20.00

r — — — — — — — — — — — — — — — — — n

! Rzuć palenie!!
skuteczne usuwanie nałogów .

ALERGIE NOW OŚĆ j
I testy bez nakłuwań Test alergiczny w kierunku: I
I odczulanie bez leków pasożytów, bakterii, I
| MIGRENY, NERWICE pierwotniaków |
I DEPRESJE komputerowo) człowieka |

Gabinet Leczniczy BIOSTYL - Leszno

filia Pniewy (Apteka Śródm.), czynne: 8.00 - 20.00 
ul. Mickiewicza 16 czwartki, niedziele

Nowy Tomyśl, os. Batorego środy

Wronki, ul. Kościuszki 26 soboty

Rejestracja tel. 0 601 744 956

gry i zabaw k i

SKLEP SPORTOWY
Chrobrego 3 

OFERUJE

U pom inki św iąteczne:
dla dzieci i młodzieży * gadżety klubów polskich 
i zagranicznych * artykuły sportowe * obuwie halowe

- wykonujemy nadruki na odzieży
Realizujemy bony towarowe Amica SA

ZAPRASZAMY

w

LONDON

Świąteczna
promocja

PRANIE WODNE * CZYSZCZENIE CHEMICZNE
firan, zasłon, obrusów, bieżników, koców, 
pledów, narzut, pokrowców, poduszek 
dekoracyjnych...

10 % taniej
Zapraszamy: Wronki, PI. Wolności 9 , tel. 254 1616 

pn - pt 9.00 -17.00, sob. 9.00 -13.00
< __________________________________ )

wronieckie 
sprawy •

tel. (067) 254 34 34 
fax: (067) 254 16 16
•  ■mai
wronieckie @ priv5.onet.pl

WYDAWCA: Towarzystwo Miłośników Ziemi Wronieckiej, 64-510 Wronki ul. Szkolna 2. tel.: 254 01 36 
Redaktor naczelny: po. Grażyna Kaźmierczak; tel.: 0-501 467 452 
Druk: Zakład Graficzny STS - Czarnków
Ogłoszenia i reklamy. Agencja Wydawniczo-Reklamowa Wronki, PI. Wolności 9. Tel./fax: (67) 254 16 16 
pn.-pt. w godz. 9.00 -17.00, sob. 9.00 -13.00
Redakcja zastrzega snbie n-awn decydowania o publikowaniu 'rzymanyo matefiatów 'fikonywan/a 
skrótów. zmiany tytułów i adiustacji. Za treść ogłoszeń redakcja nie odpowiada.
Adres redakcji: 64-510 Wronki, ul. Powstańców Wlkp. 28 Numer zamknięto: 03.12.2002 r.
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W iesław Michalak

HISTORIA

Dawniej też piłkę nożną we Wronkach kopali.„(cz.4.)

Na zdjęciu 11 
przedstawiony jest mecz piłki noż
nej pomiędzy Kolejarzem Wronki 
a HKS Szamotuły, który rozegra
no na Trynce w 1947 roku. Kole
jarz wygrał 4:3.

Zdjęcie 12
Przedstawia mecz piłki noż
nej rozegrany w Szam otu
łach w 1947 roku pomiędzy  
HKS S zam o tu ły  a K o le ja 
rzem W ronki. G ospodarze  
wygrali 4:1 i

Zdjęcie 13

przedstawia drużynę Kolejarza Wronki przed me
czem rozegranym w Środzie w 1949 roku.
Od lewej stoją: Z. Lisiński - wiceprezes, Z. Laskow
ski -  bramkarz, S. Filipowski, K. Wrembel, J. Balsz- 
ka, H. Biskup, F. Nawrot, B. Śmiłowski, W. Mrocz- 
kiewicz, F. Kurowski, M. Sroczyński, A. Krzyszko- 
wiak.

Zdjęcie 14

Przedstawia drużynę Kolejarza Wronki z dy
plomem i pucharem na boisku Gwardii w Ol- 
szynkach w 1949 roku po rozegranym turnie
ju, z którego dochód przeznaczono na od
budowę Warszawy. W tym turnieju Kolejarz 
zajął I miejsce (wystąpiło 8 drużyn). Od le
wej stoją: K. Siminiąk, F. Dolny, H. Kędzia, 
W. Mroczkiewicz, B. Śmiłowski, K. Wrembel, 
J. Blaszka, M. Sroczyński, od lewej siedzą: 
Z. Laskowski -  bramkarz, S. Sarna, F. Grocki 
-  bramkarz, S. Filipowski.

Wronieckie S nm tin i 4R I77N) 'JDCI'214



fot. (2x):
Fotografia Felici 
(Roma)

Delegaci Kapituły Generalnej FZŚ z Papieżem Janem Pawłem II, 
wśród nich jedyna przedstawicielka z Polski - Emilia Nogaj (na 
zdj. grupowym pierwsza z prawej i obok - z Papieżem).

X KAPITUŁA 
GENERALNA 

FRANCISZKAŃ- 
\  SKIEGO ZAKONU 

ŚWIECKICH W RZYMIE
W obradach Kapituły, która odbyła się w dniach 15 - 
23 listopada 2002 r., uczestniczyło 49 delegatów 
z sześćdziesięciu krajów
świata. Wybrani oni 
zosta li spośród 
431 tys. człon
ków stowarzy
szenia FZŚ.

U Emerytów w Andrzejki. wybor(y)owo biesiadnie z tańcem sportowym
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dla Zenona Wilczyńskiego - ponownie 
wybranego przewodniczącym wronieckie- 
9o ZERil - od Przewodniczącej Rady MiG 
Wronki, Grażyny Gromadzińskiej - Kopras.

r  * ; > i

... a wodzirej
wprost szalał po sali"

S po tkan ie  
Andrzejko
we uboga
c ił tu rn ie j 
s p o rto w e 
go tańca 
t o w a r z y 
skiego



Szanowni Państwo,
składam bardzo serdeczne 

podziękowanie
tym wszystkim, którzy mnie zaufali 
w wyborach samorządowych do Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego. Tak duże 
poparcie jakie otrzymałem, jest dla mnie 
bardzo cenne a jednocześniejest zobowią
zaniem do jeszcze bardziej wytężonej 
i efektywnej pracy dla dobra mieszkńców 
województwa wielkopolskiego.
Przesyłam pozdrowienia oraz życzenia 
wszelkiej pomyślniości.

Z  wyrazami szacunku
Zbigniew Ajchler

- ______ - -------

U>iel ro m o c ja
losowanie dla osób fizycznych, które między 15.XI ■ 15.XII dokonają zakupów o wartpści powyżej 1000 złotych 

Wielka nagroda ! Telewizor pod choinkę ! 4- 1

EL ART\
W Y P O S A Ż E N IA  W N Ę T R Z  A

Wronki, ul. Mickiewicza 26
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